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Dvacáté páté jednání Řídicího výboru ITI Pražské metropolitní oblasti 

Místo konání: Staroměstském nám. 1/3, Staroměstská radnice (3. patro, Velký Radniční klub), Praha 

Termín konání: 11. června 2024, 14:00 – 16:00  

PROGRAM:  

1. Zahájení a představení programu  

2. Vyjádření ŘV ITI PMO k Žádostem o změny projektových záměrů/žádostí u IROP (hlasování, viz 

podklad)  

3. Informace k implementaci Strategie ITI PMO 2021–2027 – Vydaná Vyjádření o souladu 

projektového záměru se strategií ITI a seznam předložených projektů do ISKP21+ (podklad pro 

informaci)  

4. Informace k aktivitám IROP – Dobíjecí infrastruktura a Nákup nízkoemisních a bezemisních 

vozidel  

5. Zpráva o plnění Integrované strategie ITI Pražské metropolitní oblasti 2021–2027   

6. Informace k implementaci Metodického stanoviska č. 3 k MP INRAP   

7. Informace k novele zákona č. 248/2000 o podpoře regionálního rozvoje   

8. Shrnutí, závěr  

 
 
Účast na jednání 
Fyzicky přítomno 17 účastníků jednání. 
Z toho s hlasovacím právem: 
6 z 15 stálých členů s hlasovacím právem: Radim Vysloužil, Marek Zděradička, Marie Kurková, Petr 
Matura, Václav Pošmurný, Přemysl Mužík 
6 účastníků s pověřením k zastoupení a hlasování: Miroslav Šmíd, Jaroslav Cingr, Béata Majdišová, 
Jaromír Beránek, Jana Vavřinová, Anton Poprik 
 
2 stálí hosté bez hlasovacího práva – Václav Chytil, Daniela Cimrmanová 
 
3 zástupci výkonného týmu Nositele ITI PMO – Oldřich Hnátek, Petra Nešporová, Martina Tobrmanová 
 
ŘV byl usnášeníschopný v počtu 12 hlasujících účastníků. 

Jednáním provázel pověřený manažer strategie ITI Oldřich Hnátek. 

BOD 1 

Manažer strategie ITI Oldřich Hnátek přivítal přítomné, poděkoval za účast na jednání Řídicího výboru a 

představil program.  

BOD 2 

Další bod programu se týkal změn projektů předkládaných do výzev IROP. Vydávání Vyjádření ŘV ITI 

PMO k Žádosti o změnu projektového záměru bylo již na minulém jednání ve vybraných případech 
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delegováno na manažera ITI. Manažer ITI takto dosud administroval již 17 žádostí o změnu, spočívajících 

především v drobných úpravách harmonogramu, snižování rozpočtů či doplnění indikátorů a podobně 

(více viz poklad k jednání – příloha č. 7). Členům ŘV ITI PMO byl znovu zopakován výčet změn, které je 

nezbytné schválit na úrovni ŘV ITI PMO spolu s informací, že tyto změny lze v případě potřeby zasílat ke 

schválení formou per rollam. 

V rámci tohoto bodu jednání bylo ŘV ITI PMO představeno celkem 5 předložených změn. První změna 

byla u projektu “Rekonstrukce náměstí Karla IV. V Mělníku” ve městě Mělník v rámci aktivity IROP – 

veřejná prostranství (Zelená infrastruktura ve veřejném prostranství měst a obcí). Vzhledem k tomu, že 

požadovaná změna spočívá v prodloužení realizace projektu o jeden rok a posun předpokládaného 

termínu předložení žádosti o podporu o dva roky a zahájení realizace o necelé dva roky, je nezbytné dle 

nastavených postupů toto projednat a schválit na úrovni ŘV ITI PMO. Manažer informoval, že předložená 

změna nemá vliv na hodnocení projektu v rámci výzvy nositele a zároveň i přes značný posun 

harmonogramu realizace projektu doporučuje ŘV změnu schválit, jelikož k posunu dochází převážně z 

důvodu personálních změn na městském úřadě. Jeho pozdější předložení a realizace by nemělo 

negativně ovlivnit implementaci Strategie ITI jako celku.   

Usnesení č. 1: Řídicí výbor schvaluje změnu v projektovém záměru Rekonstrukce náměstí Karla IV. v 

Mělníku před podáním žádosti o podporu a pověřuje manažera vydáním Vyjádření ŘV ITI PMO k 

předloženému upravenému projektovému záměru. 

Dále bylo ŘV ITI PMO představena další předložená změna, a to u projektu “Zelený pás okolo Líbeznic – 

segment II” ve obci Líbeznice v rámci aktivity IROP – veřejná prostranství (Zelená infrastruktura ve 

veřejném prostranství měst a obcí). Vzhledem k tomu, že požadovaná změna spočívá v posunu realizace 

projektu o více než jeden rok, včetně posunu předpokládaného termínu předložení žádosti o podporu o 

téměř rok, je nezbytné dle nastavených postupů toto projednat a schválit na úrovni ŘV ITI PMO. 

Manažer informoval, že předložená změna nemá vliv na hodnocení projektu v rámci výzvy nositele a 

zároveň i přes značný posun harmonogramu realizace projektu doporučuje ŘV změnu schválit, jelikož k 

posunu dochází v důsledku komplikovaného vyjednávání o získání pozemků pro realizaci projektu. Jeho 

pozdější předložení a realizace by nemělo negativně ovlivnit implementaci Strategie ITI jako celku.   

Usnesení č. 2: Řídicí výbor schvaluje změnu v projektovém záměru Zelený pás okolo Líbeznic – segment 

II před podáním žádosti o podporu a pověřuje manažera vydáním Vyjádření ŘV ITI PMO k předloženému 

projektovému záměru.  

Následně byla ŘV ITI PMO představena první předložená změna v rámci aktivity IROP – památky, a to u 

projektu “Revitalizace špejcharu Stejskalova dvora v areálu zámku Zdiby” v obci Zdiby. Vzhledem k tomu, 

že požadovaná změna je posun realizace projektu o více než rok a včetně posunu předpokládaného 

termínu předložení žádosti o podporu o téměř dva roky, je nezbytné dle nastavených postupů toto 

projednat a schválit na úrovni ŘV ITI PMO. Manažer informoval, že předložená změna nemá vliv na 

hodnocení projektu v rámci výzvy nositele a zároveň i přes značný posun harmonogramu realizace 

projektu doporučuje ŘV změnu schválit. K posunu realizace projektu dochází z důvodu delší doby na 

zpracování projektové dokumentace. Jeho pozdější předložení a realizace by neměli negativně ovlivnit 

implementaci Strategie ITI jako celku.   
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Usnesení č. 3: Řídicí výbor schvaluje změnu v projektovém záměru Revitalizace špejcharu Stejskalova 

dvora v areálu zámku Zdiby před podáním žádosti o podporu a pověřuje manažera vydáním Vyjádření 

ŘV ITI PMO k předloženému projektovému záměru. 

K jednání se připojil pan Miroslav Šmíd. 

Další předložená změna v rámci aktivity IROP – památky byla u projektu “SÁZAVSKÝ KLÁŠTER – OPUS 

SANCTI PROKOPII” v městě Sázava. Vzhledem k tomu, že požadovaná změna je posun realizace projektu 

o více než rok a včetně posunu předpokládaného termínu předložení žádosti o podporu o více než dva 

roky, zároveň dochází i k úpravě aktivit (nově do projektu zařazena renovace středověkého obytného 

domu, části zahrad, a naopak v projektu nebude realizována úprava terasy), je nezbytné dle nastavených 

postupů toto projednat a schválit na úrovni ŘV ITI PMO. Následně musí být také změny promítnuty do 

programového rámce IROP. Manažer informoval, že předložená změna nemá vliv na hodnocení projektu 

v rámci výzvy nositele a zároveň i přes značný posun harmonogramu realizace projektu doporučuje ŘV 

změnu schválit, a to z důvodu, že při odhalování vstupu do jeskyně byl objeven archeologický skvost v 

podobě středověkého obytného domu a musel tak být upraven postup renovací. Jeho pozdější 

předložení a realizace by neměli negativně ovlivnit implementaci Strategie ITI jako celku.   

Usnesení č. 4: Řídicí výbor schvaluje změny v projektovém záměru SÁZAVSKÝ KLÁŠTER – OPUS SANCTI 

PROKOPII před podáním žádosti o podporu, pověřuje výkonný tým nositele administrací nezbytných 

úkonů pro realizaci aktualizace Programový rámec IROP – seznam strategických projektů dle pokynů ŘO 

IROP a pověřuje manažera následným vydáním Vyjádření ŘV ITI PMO k předloženému projektovému 

záměru. 

Poslední změna, která byla ŘV ITI PMO představena v rámci aktivity IROP –památky, se týkala projektu 

“Vytvoření nové expozice v rekonstruovaném areálu rodného domu Antonína Dvořáka v Nelahozevsi” v 

obci Nelahozeves. Vzhledem k tomu, že požadovaná změna spočívá v posunu realizace projektu o rok, 

včetně mírného posunu předpokládaného termínu předložení žádosti o podporu, a zároveň dochází k 

úpravě aktivit (přidání vytvoření nové venkovní klidové zóny pro návštěvníky) a ke změně žadatele z 

Lobkowicz Collections o.p.s. na Margaret Brooks Lobkowicz, která je majitelkou památky, je proto 

nezbytné dle nastavených postupů toto projednat a schválit na úrovni ŘV ITI PMO. Následně musí být 

také změny aktivit a žadatele promítnuty do programového rámce IROP. Manažer informoval, že 

předložená změna nemá vliv na hodnocení projektu v rámci výzvy nositele a zároveň i přes posun 

harmonogramu realizace projektu doporučuje ŘV změnu schválit, a to z důvodu, že při vyhlašování výzvy 

ITI ještě nebyly známy přesné podmínky výzvy IROP – památky. Jeho pozdější předložení a realizace by 

neměli negativně ovlivnit implementaci Strategie ITI jako celku.   

Usnesení č. 5: Řídicí výbor schvaluje změny v projektovém záměru Vytvoření nové expozice v 

rekonstruovaném areálu rodného domu Antonína Dvořáka v Nelahozevsi před podáním žádosti o 

podporu, pověřuje výkonný tým nositele administrací nezbytných úkonů pro realizaci aktualizace 

Programového rámce IROP – seznam strategických projektů dle pokynů ŘO IROP a pověřuje manažera k 

následnému vydáním Vyjádření ŘV ITI PMO k předloženému projektovému záměru. 
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BOD 3 

V následujícím bodě byl ŘV ITI PMO představen přehled vydaných Vyjádření ŘV ITI PMO dle jednotlivých 

aktivit, které na základě pověření vydal manažer ITI od posledního jednání ŘV ITI PMO. Od posledního 

ŘV ITI PMO vydal manažer v rámci IROP 12 Vyjádření ŘV ITI PMO (celkem jich bylo vydáno 28), v OPD 

nebyla vydána žádná nová Vyjádření, jelikož byla výzva OPD3 ukončena ke konci ledna 2024. V rámci 

OPŽP byla vydána 2 Vyjádření ŘV ITI PMO (celkem byla vydána již všechna možná Vyjádření ŘV ITI PMO, 

tedy 3). 

Dále byl uveden přehled předložených žádostí o podporu v ISKP21+. U IROP je v ISKP21+ registrováno 

17 žádostí o podporu, ve výši cca 0,55 mld. Kč (výše příspěvku EU), což je cca 17 % z celkové alokace u 

IROP. Vyjádření nositel vydal na cca 41 % alokace IROP. U OPD3 byly před jednáním ŘV ITI PMO 

registrovány žádosti o podporu v ISKP21+ za cca 60 % alokace, což činí cca 5,3 mld. Kč (výše příspěvku 

EU). U OPŽP je v systému registrován 1 projekt, který se podílí 38 % na celkové alokaci OPŽP (projekt 

“Komplexní projekt energetických úspor středoškolských zařízení v Kladně (EPC II – SO1)” a v rámci 

výběrového řízení ušetřil cca 81 mil. Kč). V IROP získalo 7 projektů právní akt a 3 projektové záměry byly 

z hodnocení vyřazeny (1 projektový záměr je již podán znovu a nachází se v procesu hodnocení).     

BOD 4 

Tento bod byl informační a shrnoval aktuální informace týkající se dvou provázaných aktivit IROP – 

Dobíjecí infrastruktury pro veřejnou dopravu a Pořízení nízkoemisních a bezemisních vozidel rovněž pro 

veřejnou dopravu. Na začátku prosince 2023 ŘO IROP vyhlásil výzvu pro Dobíjecí infastrukturu, kde na 

základě evropského nařízení k veřejné podpoře “GBER” byla významně snížena finanční podpora ze 

strany EU, a to na příspěvek ve výši 25 %. Při tak nízkém spolufinancování je zřejmé, že v rámci aktivity 

bude nezbytné řešit absorpční kapacitu, protože současný seznam strategických projektů byl sestaven 

při předpokladu výše příspěvku kolem 70 %. Možnost realokace nevyužitých prostředků bude možné až 

po 1.1.2026 a s ohledem na to, budeme ověřovat absorpční kapacitu opětovným vyhlášením výzvy na 

sběr projektů.   

Aktivita Pořízení nízkoemisních a bezemisních vozidel pro veřejnou dopravu má největší perspektivu 

včasného čerpání finančních prostředků. Poslední výzva byla vyhlášena v únoru 2024, vybrán byl 1 

projekt (Elektrobus MHD Kladno 2022-3) a nositel ITI PMO řeší nyní jeho přidání na Seznam strategických 

projektů IROP. Nositel ITI PMO eviduje nyní další úspory u dalších projektů, a tedy bude potřeba vyhlásit 

další výzvu na uspořené finanční prostředky. Členové ŘV ITI PMO byli manažerem informováni o všech 

nezbytných krocích, které s vyhlášením výzvy souvisí (schválení textu výzvy, svolání pracovní skupiny, 

úprava Seznamu projektů IROP, schválení v RHMP a ZHMP). Bylo doporučeno pro urychlení procesu 

vyhlášení výzvy její schválení per rollam a případně i schválení aktualizace Seznamu projektů u této 

aktivity také per rollam nebo v rámci fyzického jednání ŘV ITI PMO v průběhu října.  

Následně proběhla krátká diskuse ohledně termínů nové výzvy, aby byl zajištěn dostatek času na 

přípravu a realizaci projektů, které musí být ukončeny nejpozději 30. 6. 2029.  
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BOD 5 

Předmětem tohoto bodu bylo informovat ŘV ITI PMO o nutnosti vypracování Zprávy o plnění 

Integrované strategie ITI PMO 2021-2027. Zprávu je nutné předložit do 31.7.2024 s použitím údajů k 

30.6.2024. V průběhu července bude ŘV ITI PMO zaslána Zpráva o plnění Integrované strategie ITI PMO 

2021-2027 ke schválení per rollam.  

BOD 6 

Členům ŘV ITI PMO bylo představeno Metodické stanovisko č. 3 k Metodickému pokynu pro využití 

integrovaných nástrojů a regionálních akčních plánů v programovém období 2021–2027 (“MPINRAP”), 

skrze který MMR navrhuje standardizaci procesů na úrovni nositelů ITI, které vydalo MMR v únoru 2024 

s platností od května 2024. Došlo ke sjednocení lhůt na pracovní dny pro pracovní skupiny (PS) a ŘV ITI 

PMO, sjednocení postupů pro jednání a rozhodování PS a ŘV ITI PMO, včetně hlášení střetů zájmů, 

sjednocení postupů pro jednání ŘV ITI PMO per rollam a upřesnění textů týkající se vydávání Vyjádření 

ŘV ITI PMO. Všechny tyto změn promítl nositel ITI do interních postupů a nového Jednacího řádu pro PS 

i ŘV ITI PMO, který ŘV ITI PMO schvaloval per rollam v dubnu 2024. 

BOD 7 

Poslední bod byl opět informativní a týkal se probíhající novely zákona č. 248/2000 o podpoře 

regionálního rozvoje, který se přímo dotýká ITI. Současná podoba zákona (248/2000, § 17) je 

nedostatečná, jelikož zohledňuje pouze roli tzv. Jádrových měst ve vztahu k územním strategiím. Novela 

zákona má za cíl jednoznačně legislativně ukotvit ITI, a to skrze vydefinování metropolitní spolupráce, 

vymezení metropolitních svazků, jejich struktury a kompetencí. Novela zákona je nyní v procesu 

neformálního připomínkování měst ITI. Kraje a Ministerstvo vnitra jsou jednoznačně proti navrhované 

podobě novely zákona a nepovažují za nutné měnit současné vymezení, případně pouze akceptují 

nejužší definici ITI.    

Závěrem manažer poděkoval účastníkům jednání za účast a nastínil, že možné další fyzické jednání ŘV 

ITI PMO by mohlo proběhnout předběžně v říjnu 2024.  

 

Zapsaly: Martina Tobrmanová, Petra Nešporová, 11. 6. 2024 
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Usnesení Řídicího výboru ze dne 11. června 2024 

Usnesení č. 1 

Řídicí výbor schvaluje změnu v projektovém záměru Rekonstrukce náměstí Karla IV. v Mělníku před 
podáním žádosti o podporu a pověřuje manažera vydáním Vyjádření ŘV ITI PMO k předloženému 
upravenému projektovému záměru. 

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Řídicí výbor schválil usnesení č. 1 v uvedeném znění. 

Usnesení č. 2 

Řídicí výbor schvaluje změnu v projektovém záměru Zelený pás okolo Líbeznic – segment II před podáním 
žádosti o podporu a pověřuje manažera vydáním Vyjádření ŘV ITI PMO k předloženému upravenému 
projektovému záměru. 

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Řídicí výbor schválil usnesení č. 2 v uvedeném znění. 

Usnesení č. 3 

Řídicí výbor schvaluje změnu v projektovém záměru Revitalizace špejcharu Stejskalova dvora v areálu 
zámku Zdiby před podáním žádosti o podporu a pověřuje manažera vydáním Vyjádření ŘV ITI PMO k 
předloženému upravenému projektovému záměru. 

PRO: 11  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Řídicí výbor schválil usnesení č. 3 v uvedeném znění. 

Usnesení č. 4 

Řídicí výbor schvaluje změny v projektovém záměru SÁZAVSKÝ KLÁŠTER – OPUS SANCTI PROKOPII před 
podáním žádosti o podporu, pověřuje výkonný tým nositele administrací nezbytných úkonů pro realizaci 
aktualizace Programového rámce IROP – seznam strategických projektů dle pokynů ŘO IROP a pověřuje 
manažera k následnému vydání Vyjádření ŘV ITI PMO k předloženému upravenému projektovému 
záměru.  

PRO: 12  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Řídicí výbor schválil usnesení č. 4 v uvedeném znění. 

Usnesení č. 5 

Řídicí výbor schvaluje změny v projektovém záměru Vytvoření nové expozice v rekonstruovaném areálu 
rodného domu Antonína Dvořáka v Nelahozevsi před podáním žádosti o podporu, pověřuje výkonný tým 
nositele administrací nezbytných úkonů pro realizaci aktualizace Programového rámce IROP – seznam 
strategických projektů dle pokynů ŘO IROP a pověřuje manažera k následnému vydání Vyjádření ŘV ITI 
PMO k předloženému upravenému projektovému záměru. 
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PRO: 12  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Řídicí výbor schválil usnesení č. 5 v uvedeném znění. 

 

 

 
 

                                                               Ing. Oldřich Hnátek 
Manažer ITI PMO na základě pověření od Předsedy ŘV ITI PMO 


